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prohlÁŠeNÍ p. kuNsta k odvolÁNÍ z poziCe starosty

vážení spoluobčané, na únorovém 
zasedání zastupitelstva města horní 
cerekev byl z funkce starosty města 
odvolán pan milan kunst. v této sou-
vislosti se začaly šířit různé spekula-
ce a  komentáře, ke kterým bychom 
se rádi vyjádřili, aby bylo zřejmé, že 
jeho odvolání bylo skutečně důvod-
né. 

pravidelných zasedání zastupitel-
stva se bohužel účastní jen nepatrná 
část z  řad občanské veřejnosti (cca 
2-3 občané), informace ve zpravodaji 
byly zkreslené, tudíž si málokdo do-
káže utvořit reálnou představu o tom, 
jaké množství práce obnáší zajistit 
řádný chod obce. práce starosty ne-
ní jen o činnostech, které jsou nave-
nek vidět a při nichž je starosta obča-
nům nablízku, i přestože jsou tyto ak-
tivity samozřejmě také velmi důležité. 
dalších 80 % práce většinou občané 
nemají možnost vidět a  jejich plnění 
mohou posoudit převážně zastupite-
lé obce, a  to obzvláště ti, kteří jsou 
v radě města a na řešení těchto čin-
ností se spolupodílí. a právě všichni 
členové rady (mimo p. kunsta) spo-
lu s  dalšími čtyřmi zastupiteli hlaso-
vali pro odvolání starosty a pouze 3 
zastupitelé (včetně samotného sta-
rosty) si přáli jeho setrvání ve funkci. 
ostatní zastupitelé se zdrželi. 

Úvodem chceme připomenout, že 
ke změně na radnici došlo před cca 
šesti lety, a to po 20 letech starosto-
vání pana andrleho. nebylo vše špat-
ně, jak se někteří snaží tuto dobu vy-
kreslovat. i přes přibývající množství 
práce ji vykonával pan andrle sám, 
jako jediný uvolněný zastupitel, a tím 
rostl i tlak na jeho osobu. po volbách, 
kdy se těsnou většinou v poměru 8:7 
stal starostou pan kunst, došlo ke zří-
zení dvou uvolněných postů (kromě 
starosty byl nově uvolněn i místosta-
rosta) s tím, že musí dojít k rozdělení 
vykonávané agendy. tato změna ten-

krát prošla napříč zastupitelstvem, 
všichni si uvědomovali, že množství 
práce je na jednoho člověka příliš. 
pan kunst si byl sám dobře vědom 
toho, že by funkci starosty bez paní 
vaňkové nemohl vykonávat. 

kritika a  nespokojenost s  činnos-
tí pana milana kunsta se objevovala 
dlouhodobě, avšak nemusela být to-
lik zřejmá, jelikož ke všem podstat-
ným bodům při jednání zastupitel-
stva se vždy vyjadřovala pouze paní 
markéta vaňková. pan starosta jí po 
uvedení bodu jednání ve většině pří-
padech předal slovo anebo měl jen 
obecnou, nic neříkající odpověď.

rozložení pracovních činností se 
stávalo stále více nerovnoměrným. 
paní místostarostka zajišťovala prak-
ticky vše od zadávání projektů, je-
jich kontroly, výběrových řízení, žá-
dostí o dotace, přes kontrolní dny na 
stavbách, vyúčtování, kolaudace, až 
po pečení k  rozsvěcení vánočního 
stromku…, kdežto činnosti pana kun-
sta směřovaly zejména k  sebepre-
zentaci. v místním zpravodaji se ob-
jevovaly vsuvky typu „starosta města 
sdělil, starosta města dodal, starosta 
města řekl…“, avšak informace o tom, 
kdo práci odvedl, zde chyběla. 

systém nastavený před 6 lety pře-
stal fungovat, veškerá práce opět pa-
dala na jednu osobu. vzájemná ko-
munikace mezi panem kunstem a pa-
ní vaňkovou se dostala na bod mra-
zu. zastupitelé zcela jasně vycítili, že 
jejich vzájemná spolupráce již nemů-
že dál fungovat, že zde není prostor 
pro vyříkávání si konkrétních věcí či 
nastavování pravidel a  že zde ne-
ní žádná možnost obnovení původ-
ních vztahů. tato situace již nemoh-
la dál pokračovat, jelikož by moh-
la ohrozit samotný chod města. toto 
musel vnímat i sám pan kunst. nijak 
však na vzniklou situaci nereagoval, 
a bylo pouze otázkou času, kdy daný 

stav vygraduje. a  k  tomu došlo prá-
vě na únorovém jednání zastupitel-
stva. poslední kapkou bylo schvalo-
vání rozpočtu, kdy se pan kunst za-
jímal a prosazoval pouze oblast kul-
tury (např. pořádání megakoncertů za 
čtvrt milionu korun) a v žádné jiné ob-
lasti zastupitelům nepředstavil nic, co 
by chtěl v horní cerekvi a okolí rozví-
jet či budovat. do rozpočtu nedodal 
ani podklady pro oblast údržby, kte-
rou měl na starost. 

může se zdát, že do voleb zbýval 
už jen rok a půl a že na takto relativně 
krátkou dobu bylo zbytečné prová-
dět takto výrazné změny. avšak pro 
někoho, kdo musí v  tomto prostředí 
každý den pracovat, nést zodpověd-
nost za plnění úkolů, je to naopak ješ-
tě příliš dlouhá doba a hrozí tak jeho 
zhroucení pod daným náporem. 

povinností zastupitelů bylo tuto si-
tuaci vyřešit a rozhodně nešlo o pře-
kvapivý krok, jak se z pohledu obča-
nů může zdát. každý zastupitel měl 
spoustu příležitostí udělat si vlastní 
úsudek na základě svých vlastních 
zkušeností a  jednal tak podle svého 
nejlepšího svědomí. pan kunst dru-
hý den skončil jako nezaměstnaný, 
avšak ne bez příjmu! město má ze zá-
kona povinnost končícímu (ať již od-
volanému anebo ve volbách nezvole-
nému) uvolněnému starostovi vypla-
tit odstupné, v tomto případě ve výši 
4 platů.

věříme, že nový místostarosta, pan 
Jiří Ježek, který se už od prvních dnů 
ve funkci velmi aktivně zapojil, bude 
společně s  novou starostkou, paní 
markétou vaňkovou, sehranou dvoji-
cí, která svými zkušenostmi, zápalem 
a  přístupem k  práci dobře provede 
město do dalšího období. 

zastupitelé zastupitelstva města 
horní Cerekev hlasující pro 

odvolání starosty
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vážení spoluobčané, drazí přátelé, 
rád bych se krátce vyjádřil k mému neče-
kanému a v tajnosti připravovanému od-
volání z funkce starosty našeho města. 

26. února proběhlo pravidelné za-
sedání zastupitelstva města horní ce-
rekev. nejdůležitějším bodem mělo 
být schválení rozpočtu na letošní rok 

2025, nakonec se jím zcela (pro mne 
rozhodně) neplánovaně stal zcela ji-
ný bod. téměř na závěr zasedání silně 
nestandardně v bodě různé navrhl za-
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stupitel vladislav smejkal přidání nové-
ho bodu jednání, a to odvolání staros-
ty města z  funkce. rozhořela se váš-
nivá debata, převážně opozičních za-
stupitelů, do které se zapojili i přítomní 
obyvatelé, a  na mou osobu i  na mou 
práci najednou snášeli jednu kritiku za 
druhou – hlavně pánové Josef plešák 
z turovky a Jiří přibyl, bývalý člen za-
stupitelstva města, kterého však už ob-
čané do zastupitelstva nezvolili.

po celou dobu mého starostování 
mi nikdo ze zastupitelů veřejně a jasně 
nic nevytkl a najednou vadilo vše. při 
následném hlasování bylo těsnou vět-
šinou, osmi hlasy z celkových patnác-
ti, přidání bodu prohlasováno. stejným 
počtem hlasů jsem pak byl s okamži-
tou platností odvolán z  funkce. nepo-
chybuji, že celá akce byla předem při-
pravená.

Jakkoli má zastupitelstvo právo 
rozhodovat o  odvolání starosty, způ-
sob, jakým to bylo vůči mně prove-
deno, byl (nejen) dle mého názoru na 
hony vzdálený od férovosti a základ-
ní slušnosti. bez předchozího „varo-
vání“, bez jakékoli dlouhodobé věcné 
veřejné kritiky mé práce jsem byl od-
volán a dosavadní kolegové mne jen 
tak a z ničeho nic poslali do nové ži-
votní role – mezi nezaměstnané. prá-
ce jsem se však nikdy nebál a rozhod-
ně v ní nezůstanu dlouho.

po vydaném prohlášení zastupitel-
stva jsem od mnoha z vás obdržel de-
sítky telefonátů, nespočet sms zpráv 
a vzkazů přes sociální sítě, ale i výzev, 
abych se bránil. chtěl bych vám všem 
za slova podpory moc poděkovat. ani 
jsem netušil, kolik mám nejen v  na-
šem městě příznivců a kolik z vás se 

za mou osobu postavilo.
co se stalo, je nedobrou vizitkou 

dotyčných aktérů, nikoli mou – já jsem 
se už nad celou věc dokázal povznést 
a pokračuji dál. už kvůli městu budu 
moc rád, pokud se rozvířené vášně br-
zy uklidní. nechci, aby komunální po-
litika, i když v tomto případě dost ne-
čistá a našeho města nehodná, rozdě-
lovala naše obyvatele. Šest let jsem 
se dennodenně věnoval městu a  je-
ho občanům, tato práce mě naplňova-
la a před sebou, ani před vámi se ne-
mám, za co stydět. 

nadále zůstávám zastupitelem 
a věřte, že se na mě můžete kdykoliv 
s čímkoliv obrátit. vždy jsem tu byl pro 
vás a (ještě minimálně rok a půl) budu. 
Ještě jednou děkuji za podporu a pře-
ji vám všem hlavně klid a zdraví.

milan kunst

iNFormaCe z radNiCe

bezbariÉrovÝ pŘÍstup Na radNiCi
co určitě ocení zejména starší 

a imobilní občané je, nový bezbariéro-
vý přístup do budovy radnice. už kon-
cem roku 2024 začaly stavební přípra-
vy. byla přepojena kanalizace, vybu-
dována základová deska, vše firmou 
pana p. Čenka. pan v. Šamaj připravil 
elektroinstalaci pro připojení plošiny. 
den před realizací zaměstnanci měs-
ta vybourali stavební otvor v budově. 
samotnou výtahovou plošinu osadila 
v únoru 2025 firma manus prostějov, 

spol. s  r.o. firma byla vítězem výbě-
rového řízení - podala nejnižší nabíd-
ku, a to ve výši 968.000 kč bez dph. 
po osazení plošiny p. o. řepka prove-
dl zednické zapravení a terénní úpra-
vy v okolí plošiny. přístup k výtahové 
plošině je ze dvora, kde je i možnost 
parkování nebo z náměstí průchodem 
vestibulu. výtahová plošina je v  pro-
vozu od 17. března a věříme, že z dů-
vodu množství schodů vedoucích do 
i. patra radnice bude hojně využívána.
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